
Protokół Nr XV/11
XV zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 27 października 2011.

Obrady XV zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Władysław 

Nacel. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do 

niniejszego protokołu oraz sołtysi obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik Nr 2 do 

niniejszego protokołu. Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych 

obecnych jest 13 i Rada jest prawomocna do podejmowania uchwał.

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku

- przyjęcie porządku obrad

- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

5. Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011.

6. Wybór ławników do sądów powszechnych:

a) przedstawienie opinii o kandydatach na ławników przygotowanej przez zespół opiniujący 

powołany uchwałą Rady Gminy Lichnowy,

b) wybór komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia tajnego głosowania nad wyborem 

kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Malborku i do Sądu Okręgowego w 

Gdańsku,

c) przedstawienie wyników głosowania,

d) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian statutu Gminy Lichnowy.

8. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2012 programu współpracy Gminy 

Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Lichnowy.



10. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas 
nieokreślony.

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty spłat należności pieniężnych gminy Lichnowy mających charakter 

cywilnoprawny.

12. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012r.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

14. Wolne wnioski.

15. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku 

obrad są uwagi.

p. A. Kunkel: proszę o wprowadzenie do porządku obrad po punkcie 12 następujących uchwał: 

pkt 13 -  Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy 

w 2012r.

pkt 14 -  podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011, 

pkt 15 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr

pkt 16 -  podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad wprowadzeniem zmian do 

porządku obrad.
Zm iany do porządku obrad radni przyjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco:

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku

- przyjęcie porządku obrad

- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.



5. Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011.

6. Wybór ławników do sądów powszechnych:

a) przedstawienie opinii o kandydatach na ławników przygotowanej przez zespół 

opiniujący powołany uchwałą Rady Gminy Lichnowy,

b) wybór komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia tajnego głosowania nad wyborem 

kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Malborku i do Sądu Okręgowego 

w Gdańsku,

c) przedstawienie wyników głosowania,

d) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian statutu Gminy Lichnowy.

8. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2012 programu współpracy Gminy 

Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Lichnowy.

10. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas 

nieokreślony.

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty spłat należności pieniężnych gminy Lichnowy mających charakter 

cywilnoprawny.

12. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012r.

13. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy 

w 2012r.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 

201 lr.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

17. Wolne wnioski.

18. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad całym porządkiem obrad.
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie proponowany porządek obrad.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy przeszedł do punktu dotyczącego przyjęcia
protokołu z poprzedniej sesji. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. W związku z powyższym



Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji.

Radni w glosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p. W. Nacel: chciałbym zaprosić wszystkich Państwa na uroczystą sesję w dniu 11 listopada z 

okazji rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości.

Ad. 2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: wszyscy zobowiązani pracownicy urzędu oraz kierownicy jednostek organizacyjnych 

złożyli swoje oświadczenia majątkowe w terminie i były one poprawnie wypełnione. Dziękuje 

Państwu bardzo za wywiązanie się z tego obowiązku. W sierpniu podjęliśmy uchwałę dotyczącą 

Izby Wytrzeźwień. Mieliśmy parę zastrzeżeń co do porozumienia ze Starostwem Powiatowym w 

Malborku. Spotkaliśmy się w Starostwie w tej sprawie i ustaliliśmy, że będziemy przekazywać 

pieniądze na Izbę Wytrzeźwień od nowego roku i na korzystniejszych dla nas warunkach.

Chciałbym powrócić do sprawy żłobka Pana Tomasza Polak. Zespół kontrolujący, w którego skład 

wchodzą pracownicy Urzędu Gminy Lichnowy odwiedzili lokal, w którym ma się znajdować 

żłobek. Niestety okazało się, że lokal ten nie spełnia warunków zawartych w ustawie o opiece nad 

dziećmi w wieku do lat 3 oraz w Rozporządzeniu Ministra Pracy i Polityki Społecznej w sprawie 

wymagań lokalowych i sanitarnych dotyczących żłobków i klubów dziecięcych. Między innymi nie 

ma tam pomieszczenia przeznaczonego na odpoczynek dzieci. Energa przedstawiła nam swoją ofertę 

na przyszły rok. Dostaliśmy najniższą cenę w porównaniu do innych gmin. Pochwaliłem na forum 

kierownika spółki i obsługę. Wszelka reakcja na nasze wezwania była natychmiastowa. We wtorek 

odbyło się spotkanie z przedstawicielami Agencji Nieruchomości Rolnych. Podczas tego spotkania 

rozmawialiśmy o budowie „bajpasa”. Otrzymałem pismo informujące o tym, że jeżeli nie 

wybudujemy „bajpasa” Nowy Staw nie będzie odbierał od nas ścieków. Jest już zrobiony kosztorys 

na kwotę około 1 min. Złotych. Na dzień dzisiejszy są niewielki szanse na uzyskanie 

dofinansowania z ANR. Dobrze byłoby gdybyśmy otrzymali chociaż 50% dofinansowania. Miejmy 

nadzieję, że pójdzie to w dobrym kierunku. Prowadzę rozmowy związane przejęciem szkoły w 

Szymankowie. Nie jestem zwolennikiem wywozu dzieci z Szymankowa. Jest możliwość, która 

pozwoli na pozostawienie dzieci w szkole w Szymankowie. Są stowarzyszenia, które podjęłyby się 

prowadzenia tej szkoły. Takie rozwiązanie sprawi, że nie będziemy musieli dokładać do utrzymania 

tej szkoły, a jest to duża kwota, około 0,5 min złotych rocznie. Dla porównania do szkoły w Lisewie 

Malborskim dokładamy 90 tys. złotych, z kolei do Zespołu Szkół w Lichnowach 220 tys. zł.

Jesteśmy zmuszeni dokładać do tej szkoły taką olbrzymią sumę pieniędzy dlatego, że jest tam



bardzo mało dzieci i z roku na roku będzie ich coraz mniej. Przedstawię Państwu naszą propozycje i 

poproszę o wypowiedzenie się w tej sprawie. Jestem daleki od wywożenia dzieci z Szymankowa do 

szkół znajdujących się w innych miejscowościach. Mając na uwadze budżet gminy oraz subwencję 

oświatową, nie damy sobie rady z utrzymaniem tej szkoły. Proszę teraz Panią Sekretarz o 

przedstawienie szczegółów, a Państwa o opinię w tej sprawie. Chciałbym również dodać, że 

jesteśmy po odbiorze szkoły w Lichnowach. Budynek szkoły został ocieplony i już widać efekty. 

Rok temu tą porą były rozpalone dwa piece i o godzinie 15 grzejniki były już letnie. Po ociepleniu 

budynku wystarcza rozpalanie w jednym piecu, a temperatura zaczyna spadać dopiero około 

godziny 18.00-19.00. Miejmy nadzieję, że jeszcze w tym roku wymienimy piec w Lisewie, a w 

przyszłym roku w pierwszej kolejności chciałbym wykonać termoizolację budynku szkoły w 

Lisewie Malborskim. Teraz oddaję głos pani Sekretarz.

p. A. Kunkel: krótko przedstawię zarys procedury, który pozwoliłby na pozostanie dzieci w 

budynku szkoły w Szymankowie. Stowarzyszenia mogą zakładać szkoły publiczne. Konkretne 

stowarzyszenie ma prawo zgłosić wniosek do Wójta o założenie szkoły publicznej. Szkoła ta 

funkcjonuje na takich samych zasadach jak szkoły samorządowe, zmienia się jedynie organ 

prowadzący. Jeżeli wniosek spełnia wszystkie warunki formalne, wtedy organ wykonawczy ma 

prawo podjąć decyzję o wydaniu zezwolenia na prowadzenie szkoły. W naszym przypadku 

musielibyśmy przeprowadzić procedurę likwidacji obecnej szkoły, i wtedy wydać zezwolenie dla 

stowarzyszenia na założenie przez nich szkoły. Inne samorządy przeprowadziły już taką 

reorganizację. Musielibyśmy podjąć stosowne uchwały m.in. uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na użyczenie budynków dla stowarzyszenia na działalność oświatową. Procedura likwidacji w tym 

przypadku jest taka sama jak w przypadku całkowitej likwidacji tę szkoły. O likwidacji musimy 

poinformować Kuratorium Oświaty, związki zawodowe nauczycieli i wszystkich rodziców oraz 

nauczycieli pracujących w tej szkole. W uchwale musielibyśmy wskazać nowe obwody, do których 

dzieci miałyby uczęszczać. To jest jedynie formalność bo rodzice mogą zdecydować, że dzieci mają 

pozostać w szkole w Szymankowie, którą będzie prowadziło stowarzyszenie. Musimy wystąpić o 

opinię do Związku Zawodowego Nauczycieli, ale opinia ta nie jest wiążąca dla Rady Gminy. Na 

spotkanie z Radą Gminy oraz na spotkanie z rodzicami zaprosimy przedstawicieli stowarzyszenia. 

Jest to jedynie likwidacja szkoły w sensie formalnym. Budynek szkoły zostaje. Z nauczycielami i 

resztą kadry administracji i obsługi następuje rozwiązanie stosunku pracy. Nauczyciele szkoły 

zlikwidowanej mogą oczywiście przystąpić do konkursu i otrzymać pracę w szkole prowadzonej 

przez stowarzyszenie. Ulegają jednak zmianie niektóre warunki zatrudnienia. Program nauczania 

jest identyczny z programem realizowanym przez szkoły prowadzone przez samorządy. Nadzór nad 

szkołą sprawuje Kuratorium Oświaty. Szkoła prowadzona przez stowarzyszenie będzie 

otrzymywała dotację z budżetu gminy, której wysokość ustala Rada Gminy w uchwale. 

Stowarzyszenia mają już doświadczenie w prowadzeniu szkół.



p. B. Graban: jakie stowarzyszenie jest zainteresowane przejęciem szkoły w Szymankowie?

p. A. Kunkel: nie możemy rozmawiać z żadnym stowarzyszeniem o konkretach jeżeli nie mamy 

zgody Rady. Odstrasza na pewno procedura likwidacji szkoły i kwestia zaproszenia rodziców na 

spotkanie z przedstawicielami stowarzyszenia i wytłumaczenia im całej procedury. Chcielibyśmy 

zaprosić przedstawicieli stowarzyszenia na sesję Rady Gminy Lichnowy i porozmawiać z nimi na 

ten temat.

p. T. Korzeniowski: czy my mamy pewność, że takie stowarzyszenie będzie zainteresowane 

prowadzeniem szkoły?

p. A. Kunkel: jeżeli Państwo zdecydujecie o likwidacji szkoły, wójt będzie mógł rozpocząć 

konkretne rozmowy ze stowarzyszeniami.

p. Wójt: będąc na spotkaniu w Starostwie poruszyliśmy temat szkół. Gmina Malbork ma ten sam 

problem ze szkołą w Lasowicach. Oni również myślą o podobnym rozwiązaniu tego problemu. 

Rozmawialiśmy z przedstawicielami dwóch stowarzyszeń. Myślę, że powinniśmy iść w tym 

kierunku. Najbardziej urażone może poczuć się grono pedagogiczne. Jednak ci nauczyciele mogą 

podjąć pracę w szkole prowadzonej przez stowarzyszenie. Kontaktujemy się z innymi gminami, 

które już przeszły przez tę procedurę, aby wszystko poszło sprawnie. Od strony finansowej takie 

rozwiązanie jest dla nas bardzo korzystne. Stowarzyszenie otrzymuje dotację z budżetu gminy w 

wysokości równej kwocie subwencji + ewentualnie 20% do tego. To jest dla nas i tak duża 

oszczędność. Będziemy mieli pieniądze, aby zadbać o szkołę w Lichnowach i w Lisewie. Przed 

nami jest ogrom pracy, ale jeżeli Państwo podejmą taka decyzję,postaramy się to sprawnie i szybko 

przeprowadzić. Teraz czekamy na Państwa opinię.

p. W. Nacel: miałem już kilka telefonów w tej sprawie, ale nie potrafiłem udzielić na nie 

odpowiedzi. Mnie na sercu zawsze leży dobro dziecka i zależy mi na tym, żeby mogło ono uczyć się 

w swoim miejscu zamieszkania. Przejęcie szkoły przez stowarzyszenie jest takim rozwiązaniem, 

które to umożliwi. Martwi mnie sytuacja nauczycieli, ale takie są prawa rynku. Jeżeli ma być szkoła 

w Szymankowie tak jak to Pani Sekretarz przedstawiła, mogę przychylić się do tej decyzji. Moje 

zdanie jest takie -  rozpocznijmy tę procedurę jak najszybciej, a decyzję podejmiemy po 

konsultacjach z rodzicami, nauczycielami i związkami zawodowymi.

p. Wójt: to stowarzyszenie otwiera i prowadzi nawet przedszkola, a ja chciałbym, aby podczas tej 

kadencji utworzyć chociaż jeden punkt przedszkolny. To stowarzyszenie działa i ma doświadczenie. 

Musimy wytłumaczyć rodzicom zasadność naszej decyzji. Dlatego czekam na zielone światło od



państwa. Na pewno nie znamy jeszcze wielu szczegółów, ale wierzę w to, że dzieci i rodzice na tym 

nie ucierpią. Najbardziej rozgoryczona grupą będą na pewno nauczyciele.

p. S. Osińska: dlaczego my pierwsi mamy podejmować taką decyzję. Uważam, że powinniśmy 

zacząć od rodziców.

p. W. Nacel: rozpoczynamy od rodziców. Dając zielone światło Wójtowi, mówimy o 

zorganizowaniu spotkania z rodzicami i nauczycielami, na którym wytłumaczy im na czym cała ta 

procedura będzie polegała.

p. T. Korzeniowski: kierunek działań jest dobry, potrzebujemy jednak dużo informacji na ten temat.

p. S. Osińska: dlaczego stowarzyszeniu się opłaca prowadzić szkoły a nam nie?

p. A. Kunkel: osoby, które prowadzą te stowarzyszenia mówią, że nie ma nic bardziej niszczącego 

dla budżetu jak Karta Nauczyciela. Stowarzyszenie ma inne możliwości niż samorządy. Nie chcę 

mówić o szczegółach bo ich nie znam, dlatego też chcemy zaprosić to stowarzyszenie i oni udzielą 

nam wszelkich informacji.

p. S. Kaczor: czy rodzice muszą płacić za naukę dziecka w takiej szkole? 

p. Wójt: nie, ponieważ jest to szkoła publiczna.

p. J. Maciuński: samorządy też przejęły kiedyś szkoły i już 20 lat nimi zarządzają. Musimy być 

odważni i spróbować.

p. T. Korzeniowski: jak będzie wyglądać wynagrodzenie nauczyciela? 

p. A. Kunkel: nie wiem, możecie Państwo zapytać o to podczas spotkania.

Obrady sesji Rady Gminy Lichnowy opuścił Pan Józef Maciuński.

p. Nacel: zarządzam głosowanie nad wyrażeniem zgody do podjęcia działań przez Wójta Gminy 

Lichnowy, zmierzających do przeprowadzenia procedury likwidacji szkoły w Szymankowie i 

przejęcia jej przez stowarzyszenie.

Radni w głosowaniu jawnym (przy 11 głosach za i 1 głosem wstrzymującym się) wyrazili zgodę do 

podjęcia działań przez Wójta Gminy Lichnowy, zmierzających do przeprowadzenia procedury 

likwidacji szkoły w Szymankowie i przejęcia jej przez stowarzyszenie.



Ad. 3. Interpelacje i zapytania radnych.

p. B. Graban: mam kilka spraw, które chciałbym poruszyć. Może warto przy wykonywaniu 

tennoizolacji budynku szkoły w Lisewie Malborskim, zrobić również izolację pionową? Ile czasu po 

wyborach mogą na słupach i drzewach pozostawać plakaty wyborcze? Cieszę się bardzo z tego, że 

został wylany asfalt na naszych drogach, jednak teraz trzeba sprzątnąć te drogi. Nie raz już 

poruszałem kwestię dotyczącą drogi wiodącej do peronu w Lisewie Malborskim. Na tej ścieżce 

zrobiło się bagno. Jest wilgotno, spadają liście i powstaje błoto. Mam jeszcze pytanie dotyczące 

pisma, które zostało wysłane do Zakładu Nieruchomości PKP, czy wpłynęła na nie odpowiedź?

p. Wójt: z koleją jest bardzo ciężko się porozumieć, podobnie jak z telekomunikacją. Umawiamy 

się na spotkania, a później przez długi czas jest cisza z ich strony., nie można z nimi nic załatwić. O 

drogach remontowanych na terenie naszej gminy rozmawiałem z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych w Malborku. Wiem, że pobocza i zjazdy są źle wykonane. Firma ta będzie robić prace 

porządkowe jednak nie jestem w stanie odpowiedzieć Państwu kiedy to nastąpi.

p. K. Szczuchniak: czy pobocza będą wyrównywane?

p. Wójt: są miejsca, gdzie pobocza są naprawdę nisko w porównaniu do jezdni. Po skończeniu 

inwestycji na pewno będzie kontrola i zostaną w niej wytyczone usterki. Wracając do sprawy 

plakatów wyborczych, muszą one zniknąć w ciągu 30dni o dnia, w którym odbyły się wybory. Na 

temat izolacji budynku szkoły w Lisewie Malborskim, będą wypowiadać się specjaliści.

p. J. Maciuński: na drodze prowadzącej do peronu w Lisewie jest studzienka, która nie jest 

zabezpieczona i stanowi zagrożenie dla przechodzących tą trasą ludzi.

p. Z. Mazurkiewicz: proszę o oficjalny komunikat w sprawie mostu tczewskiego.

p. Wójt: do Urzędu Gminy Lichnowy wpłynął faks dotyczący awaryjnego zamknięcia mostu 

tczewskiego. Mieliśmy już mnóstwo telefonów w tej sprawie. Rozmawiałem ze Starostą Tczewskim 

i chce on przywrócić ten most do użytku. Starosta ma już wszystkie pozwolenia. Pojawiła się także 

kwestia dotycząca przejęcia tego mostu przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad. 

Starosta chce naprawić ten most do końca roku, bo jest on bardzo potrzebny, nie tylko dla nas ale i 

dla mieszkańców Tczewa. Zamknięcie mostu sprawiło, że Tczew jest zakorkowany. Jest to 

ewenement, że tak długi most należy do powiatu. Dzisiaj musimy walczyć, o to, żeby dostał się w 

ręce Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Byliśmy z panią Sekretarz u Wojewody i



poprosiliśmy, żeby przekazał nam środki na remont sali USC i otrzymaliśmy na ten cel 10 tys. 
złotych.

p. W. Nacel: jeżeli zajdzie taka potrzeba to Rada Gminy zaapeluje w sprawie mostu do Ministra.

p. S. Osińska: są skargi na nieprzyjemny zapach, który wydobywa się z przepompowni ścieków, 
znajdującej się przy Urzędzie Gminy Lichnowy.

p. Wójt: rozmawiałem o tym z panem Markiem Rukatem z CWŻ-u. Nieprzyjemny zapach jest 
dlatego, że nadal jest mało ścieków i one zalegają, stąd ten zapach.

p. S. Młodziński: proszę o pojemniki na plastiki w Parszewie. Jest jeszcze jeden problem. Droga w 

Parszewie jest wąska, a rolnicy mają ogromny sprzęt i wyjeżdżając nim z pól zawalają drogę błotem, 
którego nie sprzątają.

p. Wójt: przekażę pani Kasi Janowicz, aby złożyła wniosek o pojemniki do segregacji.

p. A. Grunau: w Lisewie na rogu ulicy Braterskiej i Wyzwolenia znajduje się budynek. Jedna z 

rodzin tam mieszkających korzysta z szamba, które wypływa na zewnątrz.

Ad. 4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi były udzielane na bieżąco.

Ad. 5. Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011

Radni przyjęli jednogłośnie Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2010/2011. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 6. Wybór ławników do sądów powszechnych:

a) przedstawienie opinii o kandydatach na ławników przygotowanej przez zespół opiniujący 

powołany uchwałą Rady Gminy Lichnowy,

p. A. Kunkel: zgodnie z ustawą, musiało nastąpić zaopiniowanie kandydatów na ławników przez 

odpowiedni zespół. Wszelkie dokumenty są dołączone, dokumentacja jest pełna, osoby te były już 

ławnikami w poprzedniej kadencji. Kandydatami na ławników są:

Teresa Kowancka -  kandydat do Sądu Rejonowego w Malborku 

Grażyna Wołoszyn -  kandydat do Sądu Rejonowego w Malborku 

Krzysztof Piotrowski -  kandydat do Sądu Okręgowego w Gdańsku



Protokół dotyczący opinii o kandydatach na ławników stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego 
protokołu.

b) wybór komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia tajnego głosowania nad wyborem kandy
datów na ławników' do Sądu Rejonow ego w' Malborku i Sądu Okręgowego w Gdańsku,

Wybór komisji skrutacyjnej i rozdanie kart do głosowania 

Skład komisji skrutacyjnej:

1. Anna Skorupa

2. Zbigniew Rybicki

3. Katarzyna Malicka

c) przedstawienie wyników' głosowania,

Komisja skrutacyjna odczytała protokół z wyborów na ławników do Sądu Rejonowego w Malborku. 

Protokół stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokółu.

Wyniki przedstawiały się następująco:

1 Kownacka Teresa 10 głosów „za” 2 głosy „przeciw”
2 Wołoszyn Grażyna 13 głosów „za”

Komisja skrutacyjna odczytała protokół z wyborów na ławników do Sądu Okręgowego w Gdańsku. 

Protokół stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.

Wyniki przedstawiały się następująco:

1 Piotrowski Krzysztof 13 głosów „za”

d) podjecie uchwały w sprawie wyboru ław ników do sądów powszechnych

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/103/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do 

niniejszego protokołu.

Ad. 7. Podjecie uchwały w spraw ie zmiany statutu Gminy Lichnowy.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/104/2011 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 październi

ka 201 lr. w sprawie zmiany statutu Gminy Lichnowy. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do niniejsze

go protokołu.



Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2012 programu współpracy Gminy 

Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o pożytku publicznym i o wolontariacie.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/105/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie uchwalenia na rok 2012 programu współpracy Gminy Lichnowy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o pożytku publicznym i o wolontariacie. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian/ zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Lichnowy.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/106/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie zmiany zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Lichnowy. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas 

nieokreślony.
Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/107/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas nieokreślony. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i try bu umarzania, odraczania łub 

rozkładania na raty spłat należności pieniężnych gminy Lichnowy mających charakter cywil

noprawny.
Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/108/11 rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat 

należności pieniężnych gminy Lichnowy mających charakter cywilnoprawny. Uchwała stanowi za

łącznik Nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości staw ek podatku od nieruchomości na 2012r.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/109/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012r. Uchwała stanowi załącznik 

Nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lich

nowy w' 2012r.



Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/110/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy w 2012r. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 

2011r

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/111/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków nie znajdują

cych pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011. Uchwała stanowi za

łącznik Nr 15 do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2011 rok

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/112/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie zmian budżetu gminy na 2011 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do niniejsze

go protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2011-2026.
Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XV/113/11 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 października 

201 lr. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu.

Ad. 17. Wolne wnioski
Brak wolnych wniosków.

Ad. 18. Zamknięcie posiedzenia.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 

posiedzenie XV sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 27 października 201 lr.

Protokołowała: Przewodnicz Rady Gminy

w NacelMonika Konieczna


